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Protokół  

z posiedzenia Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury i Zdrowia 

Rady Gminy Miedźno  

odbytego w dniu 10 kwietnia 2014r. 

 

 
W posiedzeniu komisji uczestniczyli: 

1. Janina Antczak - przewodnicząca 

2. Wojciech Tałajczyk – wiceprzewodniczący 

3. Mirosław Zawada - członek 

4. Grażyna Gorzałka - członek 

5. Henryk Owczarek - członek 

6. Adam Leśnikowski - członek 

7. Józef Wąs – członek 

8. Zdzisław Bęben – członek 

9. Andrzej Kluczny - członek 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Piotr Derejczyk - Sekretarz 

2. Leszek Idasz – Przewodniczący Rady 

3. Edyta Szymańska – Księgowa Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miedźnie 

4. Justyna Pośpiech – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Miedźnie 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Analiza budżetu GOPS za 2013 rok. 

3. Analiza budżetu GOK za 2013 rok. 

4. Wydatki poniesione na akcję zima i remonty cząstkowe dróg. 

5. Sprawy różne. 

6. Zakończenie posiedzenia komisji. 

 

Otwarcia posiedzenia Komisji, powitania obecnych oraz przedstawienia porządku obrad 

dokonała przewodnicząca Komisji Janina Antczak, informując jednocześnie  

o możliwości zgłaszania zmian do porządku obrad. W chwili otwarcia posiedzenia na Sali 

obecnych było 8 radnych. 

 

Wobec braku propozycji zmian Przewodnicząca poddała porządek posiedzenia  

pod głosowanie.  

Głosowało 8 radnych w tym: 

◦ głosów „za”    - 8 

◦ głosów „przeciw”   - 0 

◦ głosów „wstrzymujących się”  - 0 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 
Ad. pkt. 2. 

Informację dotyczącą wykonania planu jednostki budżetowej  - Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej przedstawiła księgowa Edyta Szymańska. 
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Księgowa Szymańska powiedziała, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej (GOPS) realizuje 

zadania ze środków pochodzących z budżetu gminy oraz dotacji przekazanych przez 

Wojewodę Śląskiego (z budżetu państwa). Poinformowała, że plan budżetu GOPS-u na rok 

2013 wynosił 2.700.767,00 zł i został zrealizowany na kwotę 2.415.096,78 zł tj. w 89,42%.  

 

Księgowa omówiła wydatki poniesione przez GOPS  ze środków pochodzących z budżetu 

państwa.  

Powiedziała, że dotacja z budżetu państwa w 2013 roku wyniosła 2.282.325,00 i została 

wykorzystana w kwocie 2.145.359,10 tj. w 94%. Poinformowała, że zadania z rozdziału 

85212 obejmują świadczenia rodzinne i alimentacyjne, na które została przeznaczona kwota 

2.015.112.00 zł. W 2013 roku wykorzystano kwotę 1.882.755,62 zł, w związku z tym 

zrealizowano plan w 93,43%. W ramach rozdziału wypłacono: 13.724 świadczenia z zakresu 

świadczeń rodzinnych na kwotę 1.662.929,90 zł; 391 świadczeń z funduszu alimentacyjnego 

na kwotę 135.852,35 zł; składki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe na kwotę 29.649,26 zł 

za 16 osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne. W ramach tego rozdziału poniesiono 

również wydatki na: sfinansowanie części wynagrodzeń, zakup materiałów biurowych oraz 

szkolenia pracowników. Łącznie na kwotę 54.324,11 zł. 

Rozdział 85213 obejmuje składki na ubezpieczenia zdrowotne dla mam, które zajmują się 

dziećmi niepełnosprawnymi oraz za osoby, które są w wieku emerytalnym. Plan na te 

działania wyniósł 12.641,00 zł i został wykonany w kwocie 11.549,94 zł tj. w 91,37%.  

W ramach tego rozdziału opłacono: składki zdrowotne za 7 osób pobierających świadczenia 

pielęgnacyjne (60 świadczeń) na kwotę 2.970,00 zł; składki zdrowotne za 20 osób 

pobierających zasiłek stały (206 świadczeń) na kwotę 8.579,94 zł. 

Rozdział 85214 obejmuje zasiłki okresowe i został wykonany w 100% (6.000,00 zł).  

Rozdział 85216 obejmuje zasiłki stałe, na które przeznaczono kwotę 110.597,00 zł, a 

wykorzystano 108.375,54 zł. Plan został zrealizowany w 97,99%. Wypłacone zostały zasiłki 

24 osobom, co uczyniło 257 świadczeń. 

Powiedziała, że rozdział 85219 obejmuje wynagrodzenia 4 etatów w GOPS-ie, jego plan 

zakładał kwotę 96.029,00 zł i został wykorzystany w 100%.  

W rozdziale 85295 Pozostała działalność zostały wskazane środki na pomoc finansową dla 

matek, które zajmują się dziećmi niepełnosprawnymi.  Plan dla tego rozdziału wynosił 

41.946,00 zł  i został zrealizowany w kwocie 40.640,00 zł tj. w 96,89%. W ramach rozdziału 

wypłacono: dodatki finansowe do świadczeń pielęgnacyjnych 16 osobom (130 świadczeń) na 

kwotę 26.000,00 zł; sfinansowano obiady dla 46 dzieci ze szkoły i przedszkola na kwotę 

13.860,00 zł. 

 

Radny Bęben przybył na posiedzenie komisji o godz. 11.15.  

 

 

W dalszej części poinformowała o wydatkach poniesionych ze środków pochodzących  

z budżetu gminy. 

Powiedziała, że w rozdziale 85202 zaplanowano kwotę 60.000,00 na pobyt osoby w domu 

pomocy społecznej. Dodała, że w ubiegłym roku nie było osoby korzystającej z tego rodzaju 

placówki.  

W rozdziale 85214 zaplanowano kwotę 185.500,00 zł. Poniesiono wydatki na kwotę 

139.933,38 zł. Z rozdziału tego wypłacono 6 zasiłków okresowych na kwotę 5.643,10 zł, 182 

zasiłki celowe na kwotę 78.354,88 zł, pokryto koszt pobytu 3 osób w schronisku dla osób 

bezdomnych na kwotę 30.058,00 zł, wypłacono 2 zdarzenia losowe na kwotę 5.500,00 zł, 

poniesiono koszty pogrzebu jednej osoby w kwocie 1.728,00 zł, dofinansowano obiady dla 61 

dzieci ze szkoły i przedszkola na kwotę 18.649,40 zł.  
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W rozdziale 85219 założono wydatki w kwocie 168.142,00 zł, a ostatecznie wyniosły one 

129.813,30 zł. Z rozdziału tego zostały pokryte m. in. wynagrodzenia pracownicze, wydatki 

bieżące jednostki, zakup materiałów biurowych, podróże służbowe. 

Przewodniczący Idasz zapytał czy z dofinansowania obiadów mogłoby korzystać więcej 

dzieci. 

Księgowa Szymańska odpowiedziała, że w ramach planu budżetowego dla tylu dzieci 

wystarczyło na sfinansowanie obiadów. 

Radny Owczarek zapytał jakie są kryteria, aby dziecko mogło korzystać z obiadów. 

Księgowa Szymańska odpowiedziała, że przede wszystkim próg dochodowy. 

Sekretarz Derejczyk dodał, że środki na finansowanie obiadów pochodzą z budżetu państwa, 

gminy oraz „programu alkoholowego” gminy. 

Radny Owczarek zapytał o etaty w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej (GOPS). 

Sekretarz Derejczyk powiedział, że w jednostce powinien być jeszcze jeden pracownik 

socjalny, gdyż zgodnie z Ustawą o pomocy społecznej na 2000 mieszkańców powinien 

przypadać jeden pracownik. 

Radny Owczarek zapytał o zasady przydzielania zasiłku jednorazowego związanego ze 

zdarzeniem losowym. 

Księgowa Szymańska powiedziała, że przeprowadzany jest wywiad środowiskowy i może 

nastąpić zwiększenie planu jednostki przez Wójta na wypłatę zapomogi. 

Sekretarz Derejczyk powiedział, że jeżeli takie zdarzenie ma miejsce to Wójt zarządzeniem 

powołuje komisję składającą się z pracowników Urzędu oraz GOPS-u w celu 

przeprowadzenia oględzin. 

Radna Gorzałka zapytała o sytuację, która miała miejsce w Sejmie, a mianowicie o rodziców, 

którzy protestowali w celu podniesienia świadczeń pielęgnacyjnych na dzieci 

niepełnosprawne. Zapytała, jak wygląda to na terenie gminy. 

Księgowa Szymańska powiedziała, że z terenu gminy 16 osób pobiera takie świadczenie. 

Dodała, że szczegółowych informacji może udzielić Kierownik GOPS-u.  

Radny Owczarek powiedział, że Koło Emerytów i Rencistów z Miedźna wystąpiło o listę 

osób niepełnosprawnych, aby zorganizować z nimi spotkanie. 

Radna Gorzałka zapytała czy zwiększyła się liczba świadczeń rodzinnych.  

Księgowa Szymańska odpowiedziała, że świadczeń jest mniej. 

Radna Gorzałka zapytała czy wynika to z tego, że jest mniej dzieci, czy mieszkańcy „bogacą 

się”. 

Księgowa Szymańska odpowiedziała, że znaczna ilość osób pobiera świadczenie poza 

granicami kraju. 

 

Ad. pkt. 3. 

Dyrektor Gminnego Ośródka Kultury w Miedźnie (GOK) poinformowała, że plan jednostki 

na 2013 rok wynosił 434.795,10 zł, z czego kwota 23.500,00 zł pochodziła z dochodów 

GOK-u, a kwota 411.295,10 zł z dotacji gminy. Po zmianach planu związanych  

z termomodernizacją budynku GOK-u  o kwotę 227.216,86 zł plan wyniósł 690.405,24 zł. 

Powiedziała, że plan w dziale 921 Rozdział 92116 Biblioteki wynosił 79.360,00 zł.  

Po otrzymaniu dotacji z Biblioteki Narodowej zwiększył się o kwotę 4.500,00 zł i ostatecznie 

wyniósł 83.860,00 zł. Wykonany został w 100%. 

W dalszej części szczegółowo omówiła wydatki. 

Powiedziała, że na wydatki obejmujące: wynagrodzenia pracowników, szkolenia, delegacje 

oraz umowy cywilnoprawne zaplanowano kwotę 238.300,00 zł. Po zmianach plan wyniósł 

200.640,00, a zrealizowany został w kwocie 191.553,51 zł. 

Na wydatki obejmujące: opłaty za energię elektryczna, wodę, ścieki, zakup usług 

telekomunikacyjnych, wywóz nieczystości, zakup artykułów biurowych oraz drobnych 
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remontów przeznaczono kwotę 63.960,00 zł. Po zmianach plan wynosił 107.050,00 zł, a 

ostatecznie został zrealizowany na kwotę 106.559,20 zł. 

Poinformowała, że na organizację: Rocznicy Bitwy pod Mokrą i Powstania Styczniowego, 

Dnia Kobiet, festynu nad zalewem, festynu dożynkowego, działalności „Łęgowianek”, 

orkiestr dętych oraz kół zainteresowań zaplanowano kwotę 69.200,00 zł. Plan po zmianach 

wyniósł 86.250,00 zł i ostatecznie został zrealizowany na kwotę 84.994,91 zł. 

Na wydatki obejmujące m. in. nagrodę roczną, Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, 

zakup książek, materiałów bibliotecznych zaplanowano na kwotę 79.360,00 zł. Po zmianach 

plan ten wynosił 85.670,00 zł i ostatecznie został zrealizowany na kwotę 85.527,72 zł. 

Na bieżące wydatki Muzeum Kultury Przeworskiej i Izby Pamięci w Mokrej zaplanowano 

kwotę 5.000,00 zł. Po zmianach plan wynosił 6.000,00 i został zrealizowany na kwotę 

5.746,15 zł. 

Zakomunikowała, że w zeszłym roku została także przeprowadzona termomodernizacja 

budynku GOK-u. W trakcie jej realizacji okazało się, że wydatki na kwotę 25.777,45 zł nie 

zostały ujęte w projekcie i musiały zostać pokryte z budżetu jednostki. Obejmowały one  

m. in. wymianę okien na strychu i w kotłowni. 

Oznajmiła, że w zeszłym roku w planie budżetowym znajdowały się również wydatki 

sołectw, które w obecnym roku budżetowym są w budżecie gminy. 

Radny Bęben powiedział, że budżet GOK-u był zmniejszony w związku z czym zapytał, „czy 

warto sobie dorobić”. 

Dyrektor Pośpiech odpowiedziała, że trudno jest połączyć działalność kulturalną z zarobkiem. 

Dodała, że dotacja powinna być wystarczająca, aby GOK funkcjonował na przyzwoitym 

poziomie. Zakomunikowała, że nawiązano współpracę z firmą Consonni  oraz wysłano oferty 

do GOK-ów, aby współpracować na zasadzie wymiany. Powiedziała, że w ostatnim czasie 

odbyła się noc z Andersenem i gdyby nie wolontariat to impreza mogłaby się nie odbyć. 

Zwróciła uwagę, że wolontariusze, którzy współpracują z GOK-iem powinni zostać 

wyróżnieni. Poinformowała, że do konkursu wydawnictwa Nowa Era został zgłoszony 

projekt przez panią Magdalenę Żak i w chwili obecnej internauci mogą głosować na projekt. 

Dodała, że wygrana nie zależy od jakości projektu tylko od mobilizacji w głosowaniu. 

Radny Bęben zapytał, jak wygląda sprawa realizacji projektu „Folk energia”. 

Dyrektor Pośpiech odpowiedziała, że zwrócono się do Urzędu Marszałkowskiego  

o przesunięcie terminu zakończenia projektu. Powiedziała, że została nagrana płyta i są 

śpiewniki, ale GOK-i z terenu LGD Razem na wyżyny nie są zainteresowane koncertem. 

Dodała, że koncert w Mykanowie i Dąbrowie Zielonej się odbędzie, ale największy problem 

jest z Kłomnicami i Kruszyną. 

Radny Owczarek powiedział, że „na terenie gminy są miejsca, dzięki którym można sobie 

wyrobić markę”. Jako przykład podał pole bitwy pod Mokrą czy teren nad zalewem. 

Dyrektor Pośpiech powiedziała, że nad zalewem odbywa się piknik rodzinny. Zaznaczyła, że 

„są rzeczy, które wymagają przygotowania dekoracji”. 

Przewodniczący Rady zapytał o zespół „Łęgowianki”. 

Dyrektor Pośpiech odpowiedziała, że środki finansowe w budżecie GOK-u są przeznaczone 

na instruktorkę zespołu oraz przejazdy na różnego rodzaju przeglądy. Dodała, że panie 

spotykają się we wtorki zwykle o godz. 18.00. Jeżeli zbliża się termin przeglądu zespołów 

ludowych to instruktorka przyjeżdża np. dwa razy w jednym tygodniu, ale nie przyjeżdża  

w następnym. 

Radny Owczarek zapytał, czy środki w budżecie GOK-u na orkiestry są z przeznaczeniem na 

2 kapelmistrzów. 

Dyrektor Pośpiech potwierdziła. Dodała, że do nauki gry na instrumentach dla najmłodszych 

dzieci przydałby się instruktor. 

Radny Owczarek zapytał komu podlega orkiestra. 
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Dyrektor Pośpiech odpowiedziała, że jest to orkiestra strażacka wspomagana przez gminę. 

Radny Owczarek zapytał „czy jest szansa powrotu do orkiestry rekonstrukcyjnej i z kim w tej 

sprawie można porozmawiać?” 

Przewodniczący Rady powiedział, że na ten temat można porozmawiać z nim, jako 

opiekunem orkiestry z ramienia OSP Miedźno. 

Radny Leśnikowski stwierdził, że na orkiestrę zawodową nawet 100.000,00 zł byłoby za 

mało. 

Radny Owczarek zapytał czy grupa rekonstrukcyjna bitwy pod Mokrą mogłaby funkcjonować 

jako koło zainteresowań. 

Dyrektor Pośpiech odpowiedziała, że koło zainteresowań to nie jest grupa, która spotyka się 

raz. Koło zainteresowań to grupa, która pracuje na stałe. 

Radny Owczarek stwierdził, że środki z rad sołeckich powinny być przeznaczone na projekty. 

Dodał, że przy GOK-u mogłaby funkcjonować społeczna rada. 

Dyrektor Pośpiech powiedziała, że środki rad sołeckich na rok 2014 są w budżecie gminy.  

W sprawie społecznej rady przy GOK-u  powiedziała, że nigdy nie było takiej rady. 

Sekretarz Derejczyk dodał, że działalność GOK-u określa statut. Dodał, że powołanie ciała 

doradczego wymaga jego zmiany. Zaznaczył, że odpowiedzialność za podejmowane decyzje 

ponosi dyrektor GOK-u. 

Dyrektor Pośpiech powiedziała, że „bardzo ciężką sprawą była termomodernizacja budynku 

GOK-u”. 

Radny Bęben powiedział, że jako właściciel firmy budowlanej wykonuje bardzo dużo 

inwestycji. Dodał, że takimi inwestycjami jak termomodernizacja budynku GOK-u powinni 

się zajmować pracownicy gminy. 

Dyrektor Pośpiech dodała, że pracownicy gminy nie mają obowiązku obsługiwać GOK. 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni nie wiedzą jak realizowane są inwestycje. 

Radny Leśnikowski dodał, że Rada nie planuje inwestycji. 

Radna Gorzałka poruszyła sprawę harmonogramu imprez. Zapytała czy imprezy są 

planowane na cały rok. Odniosła się również do sprawy bezpieczeństwa na hali sportowej  

w Ostrowach nad Okszą i zakupu apteczki. 

Sekretarz Derejczyk powiedział, że pan Michał Leśnikowski jest pracownikiem Urzędu, a 

apteczka na halę została zakupiona. 

Radna Gorzałka powiedziała, że opiekun hali sportowej w Ostrowach nad Okszą jak  

i animator kompleksu boisk sportowych Orlik powinni mieć szkolenie z zakresu udzielania 

pierwszej pomocy. 

Radny Tałajczyk powiedział, że w typowej apteczce nie ma np. kołnierza ortopedycznego. 

  

 Ad. pkt. 4. 

Komisja zapoznała się z informacją sporządzoną przez Kierownika Referatu Inwestycji na 

temat przebiegu :akcji zima” oraz remontów cząstkowych dróg na terenie gminy. 

Radny Tałajczyk odnosząc się do informacji skomentował, że „łatanie dziur po zimie to 

tragedia”. 

Radny Leśnikowski powiedział, że koszty uzupełniania ubytków w drogach są wyższe niż 

położenie nowego fragmentu asfaltu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że wygląda na to, że nie ma kontroli na firmą wykonująca 

remonty cząstkowe. 

Radny Bęben powiedział, że drogą pomiędzy ulicami Jagiełły i Częstochowską w Miedźnie 

po budowie kanalizacji nie można przejechać. 
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Ad. pkt. 5. 

Radny Owczarek poinformował, że Regionalne Stowarzyszenie Społeczno – Kulturalne  

w Miedźnie zostało 1 kwietnia br. zarejestrowane w Krajowym Rejestrze Sądowym. 

Powiedział, że Stowarzyszenie organizuje wyjazd do Szczecina  na święto 12 Pułku Ułanów 

Podolskich w dniach 6-10 maja br. Koszt wyjazdu jest szacowany na 420 zł od osoby.  

 

 

Protokolant        Przewodnicząca Komisji 

(-) Aleksandra Bernaś       Budżetu, Oświaty, Kultury 

         i Zdrowia 

         (-) Janina Antczak 

 

 


